

國立屏東科技大學觀賞魚科技及水生動物健康國際學位專班 博士班學位考試細則

106.11.01 觀賞魚專班 106-1 第 3 次事務會議通過

107.06.28 觀賞魚專班 106-2 第 3 次事務會議修正通過

一、依據國立屏東科技大學博士學位考試辦法訂定觀賞魚科技及水生動物健康國際學位專班（以下簡稱本專班）博士班學位考試細則。

二、學位論文考試：

1.申請要件：

博士班研究生經資格考核通過後方為博士學位候選人。候選人於修畢相關課程學分後，依據相關規定發表論文並通過語文能力測驗者，得依校方規定，申請學位論文考試。

2.論文發表：

依「國立屏東科技大學觀賞魚科技及水生動物健康國際學位專班博士班學生論文發表規定」，發表學術論著。

3.語文能力測驗

(1) 通過托福考試 ITP (Institutional Testing Program TOEFL) 550 分或 iBT (New Internet-based TOEFL) 73 分或 CBT (Computer-based TOEFL) 200 或 IELTS 6 或多益(TOEIC) 750 分或全民英檢中高級或其他同等級之相關英語能力測驗，(英語系國家外籍學生除外)。

(2) 博士班研究生必須參加語文能力測驗，若成績未達上述標準，並檢附語文能力測驗成績單，始得選擇一項替代方案；如另增 SCI 或同等級期刊論文一篇；或以英文期刊撰寫 1 篇，點數不拘。

4.學位論文考試步驟：

(1) 候選人應填妥學位論文考試申請書，經指導教授同意後，於校方規定之期間內提出申請並完成考試程序。論文考試的安排，由指導教授負責。

(2) 候選人就其研究內容及結果提出報告，並經學位論文考試委員審查、口試，口試後經全體學位論文考試委員投票，獲得三分之二出席委員以上通過。

(3) 學位論文考試未通過者，最快可於半年後提出再試申請，再試以一次為限。

(4)學位論文考試應於入學後在學第七年以前(含)完成,未於期限內通過者,由本專班簽請校方予以退學;在職進修學生得延長一~二年。

三、本細則之規定適用於107學年度起入學之研究生。

四、本細則經事務會議通過後,報請教務處核備後實施,修正時亦同。

**National Pingtung University of Science and Technology International Degree
Program in Ornamental Fish Technology and Aquatic Animal Health
Doctoral Degree Examination Rules**

1. According to the National Pingtung University of Science and Technology's doctoral degree examination regulations, the detailed examination rules for the doctoral degree program of the International Degree Program in Ornamental Fish Technology and Aquatic Animal Health (hence referred to as the program) are formulated.

2. Dissertation examination:

1. Application Requirements:

The graduate students in the doctorate programme will be eligible to apply for the doctoral degree after passing the qualification examination. Candidates may submit an application for the dissertation examination in accordance with the requirements of the school if they have successfully completed the necessary course credits, published a thesis in accordance with the applicable regulations, and passed the language proficiency test.

2. Publication of papers:

Publish academic papers in accordance with the "Regulations on the Publication of Papers by Students of the International Degree Program in Ornamental Fish Technology and Aquatic Animal Health of the National Pingtung University of Science and Technology".

3. Language Proficiency Test::

(1) Pass the TOEFL test ITP (Institutional Testing Program, TOEFL) 550 points or IBT (New Internet-based TOEFL) 73 points or CBT (Computer-based TOEFL) 200 or IELTS 6 or TOEIC (TOEIC) 750 points or the national English test Higher-intermediate or other relevant English proficiency tests of the same level (except for foreign students from English-speaking countries).

(2) Doctoral students must take the language proficiency test. If the score does not meet the above-mentioned standards, students can choose an alternative plan; add another SCI or journal paper of the same level; or write 1 article in an English journal, with no restrictions on the number of points.

4. Steps for dissertation examination:

(1) After receiving supervisor approval, candidates must complete the dissertation

examination application form, submit it, and finish the examination process within the time frame set by the institution. The supervisor makes plans for the dissertation exams.

(2) The dissertation examination committee will assess the candidates' reports on the details and outcomes of their study before an oral examination. All dissertation examination committees will vote following the oral examination in order to secure approval by more than two-thirds of the present committee members.

(3) Those who fail the dissertation examination may request a retake within six months at the earliest, with only one attempt allowed.

(4) The dissertation examination must be finished prior to the end of the seventh academic year following enrolment, inclusive. On-the-job advanced students can extend it for one to two years if they fail to pass within the allotted period. Those who fail to pass will be signed by the special class to ask the school to withdraw from the school.

3. The provisions of these detailed rules are applicable to graduate students enrolled in the 107 academic year.

4. After the detailed rules are approved by the business meeting, they will be implemented after being submitted to the Office of Academic Affairs for approval. The same is true for amendments.